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Protokół Nr XVII/2008 

z sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 31 marca 2008 roku 

 
 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Mysiara. 
Powitał Zebranych na obradach sesji Burmistrza, radnych powiatowych, kierowników 
jednostek organizacyjnych, Dyrektora ZDP w Jędrzejowie Pana Marka Grad, radnych 
Rady Miejskiej, sołtysów i pracowników Urzędu. 
Stwierdził iż obecnych jest 14 radnych co stanowi odpowiednie quorum do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Mariusza Gliwińskiego. 
Głosowanie 
13 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? 
Pan Burmistrz 
- zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
zmiany składu Społecznego Komitetu Budowy Pomnika Pamięci Żołnierzy Oddziału 
Partyzanckiego Armii Krajowej „Spaleni”, zmianę zaproponowali członkowie 
Komitetu. 
Pan Przewodniczący 
- zaproponował wprowadzenie uchwały jako pkt. 11 po uchwałach w sprawie zmian w 
budżecie. Odczytał proponowany porządek obrad wraz z wprowadzoną zmianą. 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Ad. 2 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Ad. 3 
Pan Burmistrz przedstawił informację o pracy za okres od ostatniej sesji. 
Ad. 4 
Radny J.Strzelec 
- który to teren za MGOZ jest przeznaczony do sprzedaży? 
Pan Burmistrz 
- jest to działka za MGOZ, jest to pod potrzeby opieki zdrowotnej. 
Radny W.Tabor 
- w informacji nie było odpowiedzi czy będą prace na urządzeniach melioracyjnych, 
Pan Burmistrz 
- na to pytanie odpowie Naczelnik H.Barska. 
Pan Przewodniczący 
- zaproponował aby połączyć punkty 4 i 5 porządku obrad i kolejno radni począwszy 
od Krzcięcic będą zgłaszać uwagi do Dyrektora ZDP, następnie sołtysi z tego terenu. 
W pierwszej kolejności wypowie się Przewodniczący Komisji Drogownictwa  Pan 
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Zbigniew Gładki. Po wypowiedziach radnych i sołtysów Pan Dyrektor udzieli 
odpowiedzi. 
Radny Z.Gładki 
- zaprosiliśmy Pana Dyrektora ZDP celem przedstawienia stanu dróg powiatowych na 
terenie naszej gminy, stan ich jest bardzo zły. Nie ma jednoznacznego finansowania 
dróg dla przykładu w 2004 roku Powiat przeznaczył 250.000zł a my 445.000zł + 
100.000zł. W 2005 roku dla każdej gminy przeznaczono po 250.000zł a Nagłowice 
pomimo, że mają o połowę dróg mniej niż u nas otrzymały 350.000zł. Mieszkańcy nie 
zgłaszają do nas uwag tylko bezpośrednio do ZDP, gdzie uzyskują informacje że to 
gmina czy radni są winni że nie są wykonywane pewne prace. Brakuje oznakowania 
poziomego ulic w mieście. Tylko dzięki naszemu ZUK mamy porządek na drogach. 
Komisja zwraca się o dofinansowanie do ilości kilometrów na terenie gmin. Tam 
gdzie są duże dziury prosimy nie czekać tylko zacząć naprawiać. 
Radny T.Styczeń 
- ok. 5 dróg mamy jeszcze w tłuczniu, robimy małe odcinki, na Zagórze nie da się 
przejechać, okropne dziury przez Wojciechowice, Piołunkę, 
- zapytał czy będzie kontynuacja wycinki drzew przez Wojciechowice? 
Radny Z.Sobota 
- ciągle są problemy z drogami powiatowymi, wygląda tak jakbyście nie zwracali 
uwagi na nasze interpelacje, przy wyjeździe z Borszowic bardzo głęboki rów stwarza 
zagrożenie dla kierowców, 
- przez Zielonki nie zebrane pobocza woda po deszczach stoi na jezdni i niszczy 
nawierzchnię. 
Radny Z.Gładki 
- w Pawłowicach zrobione odwodnienie ale nie zakończone, 
- rowy w Pawłowicach zrobione ale na odcinku ok. 100mb jest grzbiet i zalewa 
posesje, 
- droga Łowinia – Trzciniec jest odcinek gruntowej w stronę Wojciechowic, stan jest 
okropny, drogi są złe i nawet BUS nie chce jeździć, proszę o wykonanie w tłuczniu i 
uwałowanie. 
Sołtys J.Boryś 
- drogę Krzcięcice – Trzciniec kiedyś robiliśmy w czynie społecznym, Powiat nie 
interesował się tą drogą, część jest to gruntówka. Występowaliśmy o remont byłoby 
połączenie do Deszna, Starostwa i innych gmin. Wieś występowała do ZDP ale od 10 
lat nic się nie robi. 
Pan Przewodniczący 
- Sosnowiec konieczny remont bo nie można przejechać , ul. Polna poszerzenie i 
chodnik do starego cmentarza lub przynajmniej utwardzenie poboczy. 
Wiceprzewodniczący Z.Adamski 
- od 8 lat zgłaszam poszerzenie ul. Polnej jej szerokość wynosi 4,20m jak się mają 
wyminąć 2 samochody, dziury na Sosnowcu przed Wielkanocą łataliśmy sami, 
- poszerzyć drogę w stronę starego cmentarza, 
- ściąć pobocza, oczyścić rowy aby woda miała gdzie odpływać, 
- od kilkunastu lat zgłaszam lustro na zakręcie w Rynku, nie widać czy coś wyjeżdża 
za zakrętu. 
Sołtys P.Blin 
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- na naszym terenie drogi powiatowe są w opłakanym stanie, skąd to się bierze że u 
nas są najgorsze drogi, nie robicie odwodnień, czy wy przejadacie te pieniądze. 
Radna B.Wójcik 
- zapytała czy na terenie Sędziszowa będą robione chodniki przy Dworcowej i schody 
na wiadukt? 
Radny J.Sroka 
- na ostatnim spotkaniu Pan Dyrektor obiecał, że będzie robiona droga przez Bugaj 
ona wygląda jak w Średniowieczu, są odcinki gdzie nie można przejechać, w Br 
zaplanowane 300mb ale to nie załatwi sprawy, 
- ścinka pobocza przez Tarnawę, duża wyrwa za remizą w stronę mostu i następna na 
zakręcie w stronę Słupi. 
Sołtys M.Seredyka 
- poprosił aby na odcinku przez Bugaj gdzie nie będzie kładziony asfalt przynajmniej 
wykonać prace równiarką aby dało się jeździć. 
Sołtys  
- po przeciwnej stronie CPN wyrównać pobocze na łuku drogi. 
Radny W.Tabor 
- droga przez Gniewięcin łącząca województwa żeby ją zrobić trzeba jeszcze 20 lat, 
- pobocza przy drogach nie zebrane, stoi woda i niszczy nawierzchnię, 
- przepust przy powiatowej zgłaszam już od kilku miesięcy, 
- w kierunku od PALKO jeżdżą Tiry i niszczą drogę, czy ona spełnia wymogi do 
takich obciążeń? 
Sołtys D.Muszyński 
- podczas prac przy wodociągu droga wewnętrzna na Pile została zniszczona i nie 
przywrócono jej do poprzedniego stanu, 
- k/Górnikowskiego miało być poszerzenie drogi. 
Radny Z.Konieczny 
- podziękował za wykonany odcinek drogi w Klimontowie, zapytał czy będzie 
kontynuacja, dalej na pewnym odcinku nie ma rowów, czy przy następnych pracach 
przewidziano wykonanie rowów bo aby spełniły swoje zadanie trzeba zrobić całość. 
- przypominam o wyczyszczeniu przepustu w Klimontowie, 
- ścinka poboczy od mleczarni, woda płynie całą jezdnią i ją niszczy, 
- 240mb rowu w Podsadku przypominam o zakończeniu. 
Radny J.Strzelec 
- kto ustala budżet dla ZDP? 
- ile wynosi budżet na drogi? 
- czy dostajecie zapotrzebowanie od Wójtów i Burmistrzów, które drogi powinny być 
robione w I a które w II kolejności? 
- czy nie można na wyznaczonych drogach rozpocząć prac wcześniej a nie jesienią? 
- droga przez Przełaj zniszczona, brak rowów. 
Pan K.Kasperek Przełaj Czepiecki 
- proszę dojechać samochodem do Przełaja Czepieckiego to woła o pomstę do nieba, 
rozumiem wszystkie potrzeby ale uważam, że w XXI wieku powinniśmy przejechać w 
miarę równą drogą, niszczymy sobie samochody , będziemy występować o 
odszkodowania do ZDP, 
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- kto podejmuje taką decyzję że robione są kawałki a zostaje taki gdzie nie da się 
przejechać? Jeśli nie ma pieniędzy to Dyrektor powinien wstać i zakończyć dyskusję. 
Popieram zdanie mojego radnego, że należy wytypować które drogi powinny być 
robione w I kolejności. 
Radny S.Łazarski 
- wjeżdżając od Buska na teren naszego Powiatu od razu widać jakość dróg, wstyd gdy 
ktoś do nas przyjeżdża, jak to robią inne powiaty? 
Radny J.Psonak 
- na jakim etapie jest planowanie i wykonanie chodnika do CPN. W ubiegłym roku 
przekazaliśmy 70tys. do drogi na Skroniów a w zamian miał być zrobiony ten 
chodnik. 
Sołtys R.Pierzchała 
- przy najbardziej ruchliwych drogach przynajmniej po jednej stronie powinien być 
krawężnik aby oddzielić pobocze dla pieszych, 
- przy oznaczeniach miejscowości powinny być tablice informujące o terenie 
zabudowanym, 
- na tablicach miejscowości powinno być oznaczone od Nr do Nr. 
Dyrektor ZDP M.Grad 
- podziękował za zaproszenie na sesję, do mnie nie trzeba wysyłać specjalnych 
zaproszę wystarczy trzy dni wcześniej zadzwonić i postaram się zawsze być. 
Budżet na drogi ustala Rada Powiatu w 2007 roku wynosił 5.100.000zł na 648km dróg 
powiatowych z tego 3.100.000zł przeznaczono na odbudowy dróg a 2.000.000zł na 
utrzymanie letnie i zimowe dróg, budynków opłaty za media i pobory. 
Odkąd gminy współfinansują drogi powiatowe zgłaszają priorytety a my przyjmujemy 
do roboty to co zgłoszą. Przetarg na drogi już został ogłoszony, natomiast na chodniki 
będzie drugi przetarg kończymy obmiary. Rozstrzygnięcie przetargu na drogi jest w 
kwietniu, w Sędziszowie jest zgłoszonych 17 odcinków, termin zakończenia prac 
koniec września. 
Odpowiadając Przewodniczącemu Komisji Drogownictwa wyjaśniam, że nigdy nie 
podpisałem pisma gdzie pisze iż z winy radnego czy gminy coś nie zostało zrobione, 
mogło być iż ustalono z radnym czy sołtysem lub że gmina nie zgłosiła. 
Na drogę Klimontów Skorupików dostaliśmy I transzę od Wojewody 150.000zł, w 
sierpniu będzie II, będziemy robić z odwodnieniem.  
Jeśli chodzi o dofinansowanie do 1km to nie ja decyduje, Konwent Wójtów i 
Burmistrzów decyduje jakie będzie dofinansowanie, ja tylko realizuję ustalenia. 
Jeśli chodzi o Swaryszów to droga Słupia – Klimontów – Pakosław – Wodzisław – 
Gajówka do drogi na Kazimierzę Wielką wniosek przyjęty do ZPO łącznie z 
chodnikami. 
Będziemy rozpatrywać rozwiązanie skrzyżowania k/ CPN, 
Drogi tłuczniowe będą robione w maju, proponuję na koniec maja spotkanie i się 
wytłumaczę co zostało zrobione. Teraz jeździ ciężki sprzęt i te drogi nie wytrzymują. 
Remonty cząstkowe próbowaliśmy przed świętami ale ziemia nie była jeszcze 
rozmrożona i to nie zdaje egzaminu, myślę że do połowy kwietnia Sędziszów 
powinien być zrobiony. 
Lustro w Rynku ustawimy, tylko zwracam uwagę że wszędzie tam gdzie są lustra na 
początku dochodzi do stłuczek zanim kierowcy się przyzwyczają. 
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Jeśli chodzi o ścinkę poboczy i rowy to nie wynika z naszej złej woli to się wiąże z 
wyborem priorytetów co ważniejsze i dlatego czasem robimy dłuższy odcinek drogi 
bez rowu. Sędziszów na 2008 rok dokłada 500.000zł i my 500.000zł. 
Mnie interesuje generalnie stan dróg na terenie wszystkich gmin, Sędziszów ma 
najwięcej dróg powiatowych bo 106km a Nagłowice 50km. Od momentu powstania 
Powiatu w Nagłowicach zrobiliśmy 19km a w Sędziszowie 36,5km. Wybierając 
patrzymy gdzie jest jaki szlak transportowy. Będziemy się stopniowo przymierzać do 
poboczy, wycinki drzew ale w tym roku będzie bardzo ciężko. 
Ulica Polna to jest problem, tam aby poszerzyć nie możemy robić na zgłoszenie, musi 
być pełna dokumentacja i uzgodnienia. Projektant musi sprawdzić ile skarpy można 
zdjąć żeby się nie obsuwały i żeby nie naruszyć konstrukcji budynków. Zlecimy 
wykonanie dokumentacji i projektant nam określi co można zrobić. Za granicą 
samochody ciężarowe nie mają prawa jeździć poza autostradami, czy Tiry muszą 
jeździć Polną żeby sobie skrócić jak mają inną drogę, stoi znak ograniczenia tonażu i 
nikt nie przestrzega, Policja powinna pilnować. Możemy się spotkać i ustalić które 
otwieramy a na których nie pozwalamy jeździć. Czy wyznaczenie tras spowoduje 
ograniczenie rozwoju, spotkajmy się i ustalimy. 
To samo wycinka drzew, czyszczenie przepustów, rowy mogę przyjechać i 
zdecydujemy co najpilniejsze, w Br może 2-3 odwodnienia. 
W 2004 roku na odbudowy w Sędziszowie wydaliśmy 1.285.000zł, my jesteśmy 
wdzięczni że gminy współfinansują ale my jeszcze staramy się pozyskać środki z 
innych źródeł. 
Na poboczach tam gdzie najgorsze dziury będziemy starać się robić. 
Radny T.Styczeń 
- czy będzie kontynuacja ścinki poboczy w stronę Mierzawy? 
Pan M.Grad 
- nie odpowiem przed rozstrzygnięciem przetargu. 
Radna B.Wójcik 
- Pan Dyrektor nie odpowiedział na moje pytanie o chodnik przy Dworcowej i schody. 
Pan M.Grad 
- mówiłem że robimy przedmiary i będzie drugi przetarg na chodniki. 
Pani Skarbnik  
- zapytała ile środków dołożył Jędrzejów skoro mieli zrobione więcej km a my 
daliśmy 700.000 zł? 
Pan M.Grad 
- Jędrzejów dał 500.000zł a pieniądze na Skroniów były z rezerwy Ministra Finansów. 
Radny J.Strzelec 
- z wypowiedzi Dyrektora wynika, że może się z nami spotykać często ale stroną dla 
Pana jest Starosta i Rada Powiatu. Mamy 5 radnych powiatowych ale nie wszyscy 
przychodzą na sesje, zapytał czy drogi Czepiec i Przełaj Czepiecki będą robione bo 
tam już nie można przejechać? 
Pan M.Grad 
- te drobne remonty będę robił sam, zapiszę Czepiec i Przełaj Czepiecki aby było w I 
kolejności. Jeśli chodzi o radnych powiatowych to zgłaszają Państwa interpelacje. 
Radny J.Sroka 
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- przypominam o drodze Bugaj – Raszków na tej drodze jest część asfaltu, tłucznia 
duże dziury i znów asfalt, mieszkańcy nie mogą się przemieszczać. 
Pan M.Grad 
- tłuczniówki postaramy się wyremontować jeszcze w maju. 
Radny J.Sroka 
- trzymam Pana Dyrektora za słowo. 
Wiceprzewodniczący Z.Adamski 
- przy ul. Polnej wybrane jest ok. 50cm pobocza, gdyby udało się położyć asfalt 
miałaby 4,70m, na dziś trudno przejechać ze sprzętem rolniczym. 
Pan M.Grad 
- będziemy robić asfalt na Sosnowcu spróbujemy to zrobić. Od dziś jest remonter na 
terenie Sędziszowa. 
Radny Z.Gładki 
- zaplanowany jest odcinek drogi a w środku zostanie ok. 400m czy nie można tego 
zrobić w całości? 
Pan M.Grad 
- jak zaczniemy remontować tłuczniówki spotkajmy się i ustalimy co robimy. 
Radny M.Gliwiński 
- co z pasami na przejściach dla pieszych? 
Pan M.Grad 
- pasy będziemy malować. 
Pan K.Chmaruk 
- padło pytanie kto ustala budżet dla ZDP, oczywiście że Rada Powiatu. Nie 
widziałem zapotrzebowania na remonty dróg powiatowych. Materiały dostajemy z 
Zarządu Powiatu. W ubiegłym roku wystąpiłem z wnioskiem o dołożenie 1 mln zł do 
dróg ale wniosek nie przeszedł. Nie chciałbym aby zostało wrażenie, że Dyrektor 
chciałby robić ale może tylko tyle ile ma środków. Jestem podniesiony na duchu że 
coś drgnęło i i zacznie się dziać w tym temacie. 
Pan M.Grad 
- to co uchwala Zarząd i Rada Powiatu to nie jest kwota o którą ja występuję, na 2008 
rok złożyłem zapotrzebowanie na 6.100.000zł a dostałem 5.700.000zł. 
Pan Burmistrz 
- drogi są najważniejszym tematem na sesjach, zajmują najwięcej czasu. 
Funkcjonujemy w pewnych realiach budżetowych, co roku staramy się ustalić 
priorytety, w pierwszej kolejności tam gdzie kilka razy dziennie jeżdżą autobusy. 
Dopiero od kilku lat realizujemy kładzenie nakładek na tłuczniówkach, wcześniej nie 
było to priorytetem. Miałbym prośbę do Dyrektora aby spróbować opracować zasady 
finansowania dróg powiatowych. Statystycznie wyniki w naszej gminie na drogach 
powiatowych wyglądają pięknie, czasem z czegoś trzeba było zrezygnować chodniki, 
odnowy. Nie wiem czy gminy nadal będą dokładać do dróg tyle pieniędzy, bo tak jak 
u nas zaczynamy realizację dużych inwestycji będziemy się zadłużać aby je 
zrealizować – Basen i hala, drogi, kanalizacja. Co jeśli nie będziemy w stanie tyle 
dokładać co obecnie. Powiat nie będzie już prowadził szpitala, uważam że powinno 
być dokładane więcej na drogi do km, mam nadzieję że wpływy z podatku PIT i CIT 
będą rosły. 
Radny J.Strzelec 
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- Dyrektor jest uzależniony od decyzji Zarządu i Rady Powiatu, to co w Jego gestii to 
odpowiedział. 
Pan Burmistrz 
- proszę o wypracowanie zasad dofinansowania, trzeba liczyć się z tym że w latach 
2007 – 2013 gminy będą zadłużone i nie będzie ich stać dużo dokładać. 
Pan M.Grad 
- jestem otwarty na propozycje, jestem wdzięczny gminom że dokładają bo to idzie na 
moje konto, chcieliśmy zmienić finansowanie ale się nie udało. Konwent Wójtów i 
Burmistrzów daje propozycje a ja realizuję. 
- w Sędziszowie wejdziemy na drogę za środki z ZPO, ja wiem jakie są potrzeby poza 
środkami z gmin staramy się jeszcze z innych źródeł. Jestem do dyspozycji proszę 
zadzwonić i przyjadę. 
Pan K.Chmaruk 
- odniosłem wrażenie, że my jako radni powiatowi nie mamy nic do powiedzenia przy 
podziale środków. Na Komisji usłyszałem żeby się nie odzywać bo mogą w ogóle nie 
dokładać. Powinniśmy wypracować zasady dokładania do kilometra. 
Pan Przewodniczący 
- podziękował Dyrektorowi ZDP za przybycie na sesję. 
Ad. 5 
Pan Przewodniczący 
- w związku ze zmianą Rozporządzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju wsi musimy 
uchylić uchwały w sprawie Planów rozwoju wsi Łowinia, Gniewięcin i Krzcięcice, a 
podjąć nowe w sprawie zatwierdzenia Planów Odnowy Miejscowości. 
Radny S.Łazarski 
- zapytał o kwoty na odnowy miejscowości, jakie to środki czy do pozyskania a czy z 
naszego budżetu, w Krzcięcicach bardzo duża kwota. 
Pan Burmistrz 
- te uchwały mówią że tracą ważność poprzednie a zmienia się tylko nazwa, środki do 
pozyskania z zewnątrz 70% a budżet 30%. 
Pan K.Chmaruk 
- plan jest napisany pod potrzeby Księdza bo chce wystąpić z wnioskiem o środki  ale 
również pod potrzeby lokalnego społeczeństwa. 
Radny S.Łazarski 
- to proszę nam powiedzieć że to nie rodzi konsekwencji prawnych, Krzcięcic nie ma 
w budżecie więc nie wiem. 
Pan Burmistrz 
- na dziś nie podejmujemy tematu Krzcięcic. 
Radny S.Łazarski 
- chcemy mieć świadomość co planujemy. 
Pan K.Chmaruk  
- to jest to samo co w Planie Lokalnym gdzie są podawane zadania i kwoty, plan 
pokazuje że w perspektywie lat możemy robić starania i realizować ale nie musimy. 
Radny J.Strzelec 
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- Ksiądz ze Mstyczowa chciał trochę pieniędzy to się nie dało bo kościół nie jest 
zabytkowy. Co przez tyle lat robił gospodarz tego obiektu skoro teraz potrzeba 
1.500.000zł, czy my musimy dołożyć ? 
Pan Burmistrz 
- dlatego zatwierdzamy Plan Odnowy Miejscowości Krzcięcice aby Ksiądz mógł 
złożyć wniosek do Funduszy Unijnych, kościół jest wpisany do rejestru zabytków. 
Gdyby Rada chciała to może dołożyć ale na razie nie planujemy. 
Radny S.Łazarski 
- w Gniewięcinie kościoła nie ma a kwota też jest wpisana, chodzi mi o konsekwencje 
w następnych budżetach. 
Pan Burmistrz 
- Gniewięcin i Łowinia mają przygotowane dokumenty do złożenia wniosków do 
PROW, musi on zawierać wszystkie elementy aby uzyskał promesę. Gniewięcin na 
bazie strażnicy, Łowinia w budynku po byłej szkole. Dlatego mówiłem do Dyrektora 
aby nie liczył na duże pieniądze bo gminy realizują wiele inwestycji do których muszą 
dołożyć swoich pieniędzy. 
Radny T.Styczeń 
- Plan daje możliwość księdzu wystąpienie o środki. 
Pan K.Chmaruk 
- Rozporządzenie mówi komu może być przyznana pomoc, ksiądz występuje o 
pieniądze a gmina nie będzie dokładać. 
Radny J.Strzelec 
- w Planie Łowinii jest napisane że jest strażnica, a nie ma remizy, pisze również że 
60% mieszkańców nie oddaje śmieci tylko spala to jest nie do pomyślenia. 
Pan K.Chmaruk 
- to jest ocena sytuacji, żeby pozyskać środki muszą złożyć wniosek. 
Pan Burmistrz 
- w tej kadencji nie będziemy rozmawiać na temat Krzcięcic. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Łowinia 
Głosowanie 
13 głosów – za                           uchwała Nr XVII/182/2008 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Gniewięcin 
Głosowanie 
13 głosów – za                           uchwała Nr XVII/183/2008 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Krzcięcice 
Głosowanie 
13 głosów – za                           uchwała Nr XVII/184/2008 
 
Ad. 9 
Pani A.Skiba 
- Wojewoda wytknął nam uchybienia w uchwale Nr XIV/164/2007 z dnia 28 grudnia 
2007 roku w sprawie uchwalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w jednostkach oświatowych prowadzonych przez gminę Sędziszów na 
2008 rok. 
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- Regulamin powinien być ogłoszony w Dzienniku Województwa Świętokrzyskiego, a 
mieliśmy zapisane że w sposób zwyczajowo przyjęty na terenie gminy, 
- wysokość dodatku motywacyjnego po uzgodnieniu ze Zw. Zawodowymi, zostaje 
skreślony, 
- terminy wypłat są określone w Karcie Nauczyciela i nie trzeba powielać. 
Pan Przewodniczący odczytał uchwałę zmieniającą uchwałę własną Nr XIV/164/2007 
w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 
oświatowych jednostkach organizacyjnych prowadzonych przez gminę Sędziszów na 
2008 rok. 
Głosowanie 
12 głosów – za                    uchwała Nr XVII/185/2008 
Ad. 10 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok 

1. dotyczy zmian w uchwale budżetowej  w załącznikach Nr 2, 3 3a i 12, 
     głosowanie 
     12 głosów – za                        uchwała Nr XVII/186/2008 
2. dotyczy przeniesień w budżecie w związku z pismami Naczelników Wydziałów 
     głosowanie 
     13 głosów – za                       uchwała Nr XVII/187/2008 
3. dotyczy zwiększenia budżetu oświaty w związku z darowiznami dla szkół 
     głosowanie 
    13 głosów – za                      uchwała Nr XVII/188/2008 
4. dotyczy zwiększenia subwencji oświatowej na podwyżki dla nauczycieli w 

kwocie 209.904zł , jest to za mało braknie ok. 100.000zł, dokładamy jeszcze 
60.467zł z uwalniających a jesienią zobaczymy jakie będą wydatki i wtedy 
dołożymy brakującą kwotę. 

     głosowanie 
     12 głosów – za 
     1 głos przeciw                        uchwała Nr XVII/189/2008 

 
Wiceprzewodniczący J.Gładki 
- z uwagi na to że po raz kolejny postawieni przez Rząd przed faktem dokonanym gdy 
znów musimy dołożyć na podwyżki. Proszę rozeznać czy samorząd może zaskarżyć 
decyzję i nie dokładać, jak to jest pod kątem prawnym. 
Radny J.Strzelec 
- jest wartościowanie stanowisk. 
Pan Burmistrz 
- jednoznacznie mogę stwierdzić, że nie mamy takiej możliwości, nie dokładamy do 
służby zdrowia bo nie jest to nasze zadanie a oświata tak.  
Wszystkie nasze oszczędności przez kilka lat spowodowały że dofinansowanie do 
oświaty zmniejszyło się o 900.000zł. 
Pan J.Strzelec 
- kto awansuje nauczycieli? 
Pani A.Skiba 
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- nauczyciel stażysta po zakończeniu wymaganego okresu stażu jest oceniany przez 
nauczyciela prowadzącego i dyrektora i dostaje awans na  nauczyciela kontraktowego, 
- nauczyciel kontraktowy gdy wystąpi o nadanie stopnia awansu na mianowanego jest 
oceniany przez Komisję w skład której wchodzą przedstawiciele Kuratorium, Rady 
Pedagogicznej i Rodziców danej szkoły ,Dyrektor i przedstawiciele organu 
prowadzącego, natomiast na stopień nauczyciela dyplomowanego nauczyciel jest 
oceniany przez Komisję w Kuratorium. Jeśli nauczyciel spełni wymogi nie można 
odmówić oceny. 
Pan K.Chmaruk 
- wrócił do sprawy kwot w planach rozwoju, po sprawdzeniu poinformował iż kwoty 
na zadania były wpisane, rozdał wszystkim ostatnią stronę z kwotą która nie została do 
kserowana. 
Radny J.Strzelec 
- to już wiem dlaczego tyle dokładamy. 
Radny Z.Adamski 
- co dalej z Dyrektorem w SP Nr 1, czy będzie Zespół? 
Pani Skarbnik  

5. odczytała uchwałę zmieniającą uchwałę Nr VIII/86/2007 z dnia 30 maja 2008 
roku dotyczącej emisji obligacji Gminy Sędziszów oraz zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu. 

Głosowanie 
13 głosów – za           uchwała Nr XVII/190/2008 

6. uchwała  w sprawie zmian w budżecie dotycząca zaciągnięcia kredytu na Basen 
i drogi. 

Pan Burmistrz 
- przetarg na drogi wyszedł o 300.000zł więcej niż planowano, były 3 oferty – 
najniższa za 1.200.000zł a najdroższa za 2.200.000zł, przy takich małych odcinkach 
jak robimy płacimy drożej, szczegóły wyjaśni Naczelnik Chmaruk. 
- mamy propozycję aby nie czekać na formalne podpisanie umowy z Urzędem 
Marszałkowskim na budowę Basenu, tylko zaciągnąć kredyt. Te projekty które 
rozpoczęto w 2007 i przejdą będą kosztami kwalifikowanymi, na dziś nie rozpoczął 
się jeszcze proces związany z realizacją dużych projektów. Koszt inwestycji ok. 19mln 
zł przy 22% podatku VAT, mamy sygnał że niektóre elementy uda się zakwalifikować 
do 7% podatku VAT. Jest klimat że do tej fiszki na 7.200.000zł zostaną jeszcze 
dołożone pieniądze, są możliwości pozyskania środków z Funduszu Rozwoju Sportu, 
MEN na doposażenie, zdecydowaliśmy że traktujemy jako priorytet budowę 
kompleksu, drogi i kanalizacja. My mamy kompletny projekt, teren pod inwestycję 
dlatego wnioskujemy o podjęcie decyzji na dzisiejszej sesji. Proszę Radę o wyrażenie 
zgody na zaciągnięcie kredytu. 
Pan K.Chmaruk 
- do przetargu zgłosiły się 3 firmy ceny jak niżej: 

1)  2.268.829 zł 
2) 1.615.337zł 
3) 1.296.946zł 

Firma TRAKT miesiąc wcześniej za m2 asfaltu w Miechowie dała 19zł a u nas już 
32zł. Wojtrans który dał najniższą ofertę tj. 24zł/m2 asfaltu brutto. Kosztorys 
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inwestorski był niższy niż dał Wojtrans, aby nie unieważniać przetargu i  nie 
przedłużać w czasie bo może być drożej proponujemy o zwiększenie kredytu o 295tys, 
20.000zł dołożyć ze znaków i przesunięć w drogownictwie łącznie kwota 331.948zł. 
Radny Z.Konieczny 
- planując budżet mieliście kosztorys a teraz tyle brakło. 
Pan K.Chmaruk 
- budżet przyjmowaliśmy na podstawie szacunkowych kwot, biorąc ceny 
ubiegłoroczne + 2% wzrostu. Kosztorys był robiony później. 
Radny S.Łazarski 
- Basen ma być za 2 lata czy będziemy w stanie spłacać zadłużenie? 
Pan Burmistrz 
- mamy 3 podstawowe zadania do których musimy dołożyć następujące kwoty : 
1)  Basen i hala ok. 7,5 mln zł 
2) drogi gminne 5,5 mln zł 
3) kanalizacja ok. 10 mln zł 
- termomodernizacja przedszkola i SP w Tarnawie ok. 500 tys. zł 
- do zadań z PROW  624 tys. zł 
- do kanalizacji deszczowej ok. 3mln zł 
Ogółem swoich środków musimy dołożyć ok. 27mln zł. 
Radny J.Strzelec 
- wodociąg Podsadek Mstyczów zapisany a wiemy że nie będzie robiony, szanujmy 
się wzajemnie bo ja Pana szanuję ale do pewnego momentu, i nie traktujcie radnych 
różnie. 
Pan Burmistrz 
- ja się nie boję, nie traktujemy radnych w różny sposób. 
Radny J.Strzelec 
- to po co zapisujemy jeśli nie będzie robiony. 
Radny S.Łazarski 
- czy budowę basenu rozpoczynamy w tym roku? 
Pan Burmistrz 
- w br musimy wydać kwotę 3,5mln zł na inwestycję. 
Radny S.Łazarski 
- można pokryć wszystko kredytem bankowym ale żeby nie było nerwówki, rozpisać 
dla przykładu na następne lata i zobaczyć jak się to zadłużenie rozkłada, abyśmy nie 
przekroczyli limitu długu. 
Pan Burmistrz 
- nie ma limitu przy środkach unijnych. 
Radny Z.Konieczny 
- planujemy 3,5mln kredytu a jak coś dostaniemy od Wojewody? 
Pani Skarbnik 
- wszystkie dodatkowe środki będą na zmniejszenie deficytu, 
- przedstawiła prognozę długu do 2025 roku. 
Pan Burmistrz 
- poza drogami powiatowymi gdzie jest bardzo źle, my planujemy co roku na drogi 
1mln zł. Przy tak dużych inwestycjach musimy ograniczać wydatki. Po 2013 roku nie 
będzie już szans na pozyskanie środków na infrastrukturę. 
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Radny J.Wiencek 
- dokładamy do dróg 331 tys zł to brakło ponad 20%, jeśli przetarg nie będzie 
unieważniony to znaczy że WOJTRANS wchodzi, czy życzą sobie przedpłaty? 
Pan K.Chmaruk 
- płatność dopiero po odbiorze prac. 
Radny J.Strzelec 
- wiadomo jak jest sytuacja w rolnictwie, teraz są potężne maszyny a po opadach 
drogami polnymi nie mogą przejechać. 
Wiceprzewodniczący Z.Adamski 
- jeśli termin zakończenia jest do końca września to unieważnić i ogłosić nowy 
przetarg. 
Pan Burmistrz 
- na asfalty nie wejdą wcześniej niż po 10 maja, nie oszacowaliśmy kosztów do 
budżetu bo kazałem ściąć. 
Radny Z.Konieczny 
- wszystko drożeje i następny przetarg może być droższy. 
Wiceprzewodniczący 
Z.Adamski 
- na ostatniej sesji mówił Pan że tam gdzie Powiat będzie robił my nie będziemy 
wchodzić. 
Pan Burmistrz 
- Dyrektor Grad powiedział że już remontują na naszym terenie. 
Pani Skarbnik 
- odczytała uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu 
Głosowanie 
13 głosów – za                        uchwała Nr XVII/191/2008 
Ad.11 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę w sprawie zmiany składu Społecznego Komitetu Budowy Pomnika 
Pamięci Żołnierzy Oddziału Partyzanckiego Armii Krajowej „Spaleni”. 
Głosowanie 
13 głosów – za                      uchwała Nr XVII/192/2008 
Ad. 12 
Pan Burmistrz 
- udzielił odpowiedzi na interpelacje dla: 
Radny J.Strzelec – przetarg na działkę przy MGOZ będzie ograniczony, tam nie może 
być innych usług oprócz medycznych,  
Pani A.Skiba 
- z wnioskiem do Kuratorium o zamiarze utworzenia Zespołu szkół wystąpiliśmy 29 
lutego, uchwały wszystkich Rad Pedagogicznych były negatywne w oparciu o nie 
Kurator dał opinię negatywną – odczytała treść pisma z Kuratorium. 
Ad. 13 
Radna B.Wójcik 
- zgłosiła wniosek o zakupieniu szczepionek dla dzieci przeciwko sepsie. 
Pan Przewodniczący 
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- przekazał temat do przepracowania przez Komisję Zdrowia, przygotować ile dzieci, 
jakie roczniki i przewidywany koszt. 
Radny T.Styczeń 
- po przygotowaniu propozycji przedstawimy Radzie. 
Pan Burmistrz 
- pomoc jest rzeczą wspaniałą ale na szczep wywołujący sepsie nie ma jeszcze 
szczepionki. 
Radna B.Wójcik 
- wnioskuję o zaproszenie na posiedzenie Komisji Zdrowia dr Dunal. 
- wymiana oświetlenia na Oś Sady jest planowana w II etapach, tam gdzie są słupy 
zostanie a wymienione a w miejscach gdzie jest ciemno nadal będzie np. bl Nr 3, 
- kto zrobi te schody na wiadukt, Dyrektor Grad nie dał jednoznacznej odpowiedzi, 
- czy pozostałe drogi będą wszystkie zrobione, 
- do kogo mam się zwrócić odnośnie odpowiedzi na interpelacje co będzie zrobione na 
moim terenie? 
Pan Burmistrz 
- wszystko zależy od tego jak wyjdzie przetarg, robię wszystko aby te schody 
wykonano byłem u Starosty, rozmawiałem z Dyrektorem ZDP , który obiecał że po 
rozstrzygnięciu drugiego przetargu na chodniki (obecnie wykonują przedmiary) 
przeliczy koszty i odpowie co da się zrobić. 
Sołtys J.Boryś 
- zapytał co ze świetlicą  Łowini czy będzie się coś działo, budynek po byłej szkole 
przekazano dla OSP, zrobiliśmy dach, podmurowaliśmy. My rozumiemy że to potrwa 
w czasie ale chcemy wiedzieć co mówić ludziom, Mstyczów już dawno zakończony a 
u nas nic się nie dzieje tylko ciągłe zmiany dokumentów. 
Pan Burmistrz 
- proszę skserować z budżetu stronę gdzie są zapisane środki na Łownię, my czekamy 
tylko na możliwość złożenia wniosku. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- interesuje mnie pozyskanie ziemi na zasypanie dzikiego wysypiska oraz na 
wyrównanie terenu przy budowanym Pomniku. 
Dyrektor ZUK 
- przy Pomniku prace jeszcze trwają. 
Radny Z.Sobota 
- proszę o wyrównanie dziur po zimie w drodze w Boruszowicach, 
- przypominam o odwodnieniu w Boleściach k/Witkowskiego. 
Wiceprzewodniczący Z.Adamski 
- zwrócił się o 1 lampę w Sosnowcu, 
- droga Marianów – Bąkowska na końcowym odcinku zrobił się wąwóz trzeba tą 
drogę odtworzyć. 
Radny J.Wiencek 
- po zimie w lasach widać ogromne ilości śmieci, 
- wiele ludzi nie ma umów na odbiór śmieci, Komisja która robiła kontrolę  nie 
wszędzie została wpuszczona. 
Radny S.Łazarski 
- trzeba przypilnować tych co wyrzucają. 
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Radny Z.Sobota 
- worki ze śmieciami są od początku obwodnicy. 
Radny J.Strzelec 
- na ostatniej sesji pytałem o możliwość montażu 2 lamp za kościołem  w stronę 
Podsadka. 
Pan Burmistrz 
- na to zadanie potrzebny jest projekt, w Br nie uda się zrobić. 
Ad. 14 
Pan Przewodniczący zamknął XVII sesję Rady Miejskiej w Sędziszowie. 
 
                                          Na tym protokół zakończono 
 
Protokołował                                   Sekretarz                                  Przewodniczył 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


